
              Republica Moldova                                                   Республика Молдова     

  CONSILIUL MUNICIPAL BĂLŢI                СОВЕТ МУНИЦИПИЯ БЭЛЦЬ 
             

 

 

PROCESUL – VERBAL nr.5 

din 22.02.2018 
 

”al şedinţei extraordinare a Consiliului municipal Bălţi” 
 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 28 (lista se 

anexează), sunt absenţi motivat – 7 (lista se anexează). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

         A menționat că în lucrările şedinţei participă 28 de consilieri. În conformitate cu art. 19 al 

Legii privind administraţia publică locală, şedinţa se consideră deliberativă.  

                  În lucrările şedinţei au luat parte: 

1. Şefii direcţiilor, secţiilor și serviciilor primăriei mun. Bălți; 

2. Directorii, managerii întreprinderilor municipale, IMSP; 

3. Reprezentanţii mass-media. 

A propus onorarea drapelului de stat al Republicii Moldova, drapelului mun. Bălți, precum 

și interpretarea imnului Republicii Moldova şi imnului municipiului Bălţi la începutul ședinței.  

 

(s-au intonat imnurile, toți s-au ridicat). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

            A menționat că, în conformitate cu art. 16, alin. 7) al Legii privind administraţia publică 

locală, consiliul local alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru 

durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  

A propus candidatura consilierului – Popenco Raisa. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus de a alege președintele ședinței consilierul Usatîi Alexandr. 

     

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A supus votului candidatura președintelui conform ordinii înaintării. S-a votat candidatura 

dnei Popenco Raisa. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 20,  Contra – 2,  S-au abţinut – 6.  

 

(consilierul și-a ocupat locul în prezidium) 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A întrebat consilierii prezenţi ce obiecţii, propuneri sunt referitor la ordinea de zi, 

1. Cu privire la încorporarea în serviciul militar în termen, serviciul militar cu termen redus 

şi serviciul civil (de alternativă) a recruţilor din mun. Bălţi în primăvara-vara anului 2018. 

Raportor – Ghenadie Guțu - șef al Serviciului civil și evidența militară. 

2. Cu privire la anularea  deciziei № 9/16 din 28.09.2017 «Cu privire la desfăşurarea 

consultărilor publicela proiectul deciziei CMB  «Cu privire la  aprobarea regulamentului 

provizoriu privind modul de formare a evidenţei listei  de atribuire a locuinţelor sociale». 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 



3. Cu privire la completarea deciziei Consiliului mun. Bălți 8/9 din 27.10.2005 „Cu privire la 

recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

4. Cu privire la aprobarea componenţei comisiei de primire patrimoniului din proprietatea 

statului în proprietatea municipiului Bălţi. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

5. Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul şcolii sportive specializate de fotbal  la 

bilanţul primăriei, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

6. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP 

“Spitalul Clinic Municipal Bălţi” cu transmiterea ulterioară în administrare  instituţiei.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

7. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu 

drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

8. Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul direcţiei asistenţă socială şi protecţia 

familiei a primăriei la bilanţul primăriei, cu transmiterea ulterioară cu drept de 

administrare operativă.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

9. Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM «Amenajarea 

teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

10. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare operativă şcolii 

sportive specializate de fotbal. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

11. Cu privire la reevaluarea patrimoniul municipal, ce se află în administrarea ÎM 

„Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

12. Cu privire la permiterea returnării din administrarea ÎM ”Asociația Pieților din mun. 

Bălți” la evidența contabilă a primăriei mun. Bălți sectorul de teren proprietate municipală 

amplasat pe str. Alexandru Babinschi.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

13. Cu privire la împuternicirea primarului interimar al mun. Bălți dlui Nicolai Grigorișin să 

perfecteze și să semneze documentele funciare.. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

14. Cu privire la aprobarea componenţei Comisiei administrative pe lângă Primăria 

municipiului Bălţi, în redacţie nouă. 

Raportor – Viorica Cemîrtan – secretar Comisiei administrative, specialist principal al  

Secției cultură. 

15. Cu privire la îndeplinirea temporar a atribuțiilor funcției de secretar al consiliului 

municipal Bălți de către dna Ludmila Dovgani. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

16. Cu privire la abrogarea unor decizii ale Consiliului mun.Bălți. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

17. Cu privire la examinarea notificării Oficiului teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-81 din 26.01.2018. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

18. Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi  nr. 1591 din 

11.12.2017.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Răspunsuri: 

19. Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei E. Petucovscaia din 22.02.2018. 



Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Informații: 

20. Informația privind executarea măsurilor de realizare a   Planului de prevenire și control al 

salmonelozelor, toxiinfecțiilor alimentare și a altor boli diareice acute al Direcției 

municipale pentru siguranța alimentelor mun. Balți, aprobat prin decizia Consiliului mun. 

Bălți nr. 2/52 din 23.02.2017. 

Raportor – Iurie Postolachi - șef subdiviziunii teritoriale pentru siguranța alimentelor  

Bălți.Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A întrebat dacă sunt întrebări, propuneri privind modificarea sau completarea ordinii de zi. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus: 

- de inclus în ordinea de zi chestiunea ”Cu privire la examinarea adresării către Guvernul 

RM, Parlamentul RM”, în legătură cu adresarea Companiei ”Salubrity Solutions” SRL nr. 

01-03/13 din 21.02.2018, 

- de anunțat pauză și în timpul pauzei de avizat proiectul adresării, examinîndu-l în cadrul 

comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a include în ordinea de zi declarația fracțiunii ”Pro-Europene” pînă sau după 

examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi.  

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A propus de a include în ordinea de zi următoarele chestiuni, care au fost examinate în 

cadrul comisiilor consultative de specialitate și sunt însoțite de rapoartele subdiviziunilor: 

1. Prescripția Inspecției financiare a RM nr. 27-08-10/119 din 26.01.2018 privind 

lichidarea iregularităților constatate în cadrul inspectării. 

Raportor – Iurie Postolachi - șef subdiviziunii teritoriale pentru siguranța alimentelor  

Bălți. 

2. Cu privire la aprobarea Regulamentului privind mecanismul de implementare a 

proiectului ”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

Raportor - Ludmila Derevenco - secretarul comisiei privind inplementare a proiectului 

”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

3. Cu privire la premierea dnei Lilia SAVA cu premiul unic. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

4. Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei P. Cucurudzeac din 20.12.2017. 

Raportor - Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

5. Cu privire la numirea dlui V. Batîr în funcție de director al IMSP ”Centrul medicilor de 

familie” mun. Bălți. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

6. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM 

”Gospodărie locativ-comunală Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul 

primăriei mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară în gestiune economică ÎM ”Direcția 

relații și construcții drumuri Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații 

funciare. 

7. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM 

”Amenajarea teritoriului și spații verzi Bălți” cu drept de gestiune economică la 

bilanțul primăriei mun. Bălți , cu transmiterea ulterioară în gestiune economică ÎM 

”Direcția reparații și construcții drumuri Bălți”. 

http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27242
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184


Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații 

funciare. 

 A propus anunțarea pauzei pentru a da rapoarte de specialitate pentru chestiunea ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălți ”Cu 

privire la aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a administratorului 

întreprinderii municipale”, care a fost perfectată de Serviciul resurse umane, Direcția juridică în 

legătură cu apariția modificărilor în legislația RM, au fost expuse amendamentele din Legea cu 

privire la întreprinderea de stat și întreprinderea municipală. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului ordinea de zi ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

 A întrebat că pentru dlui nu este clar ce se petrece, a întrebat dacă trebuie de perfectat 

răspuns din partea consiliului? 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A repetat că este necesar de perfectat o adresare din partea Consiliului municipal către 

Guvernul RM, Parlamentul RM, în legătură cu adresarea Companiei ”Salubrity Solutions” SRL 

nr. 01-03/13 din 21.02.2018. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a anunța pauză de o oră. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A menționat că dlui are o întrebare, deoarece se examinează Regulamentul care este 

voluminos…. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

Au răspuns că nu se propune spre aprobare regulamentul, dar se anunță procesul de inițiere 

a consultărilor publice. 

  

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A întrebat de ce nu se aduce în concordanță cu legislația în vigoare și Consiliile de 

administrație, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că prezenta lege intră în vigoare la data publicării în Monitorul Oficial al 

Republicii Moldova, cu excepţia prevederilor art. 8 alin. (2), motivînd că sunt întrebări față de 

componența consiliului de administrație. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că: 

- conform legislației, autorităţile administraţiei publice locale, în termen de 12 luni de la 

intrarea în vigoare a prezentei legi, vor aduce actele sale normative şi actele de constituire 

a întreprinderilor municipale în concordanţă cu prezenta lege; 

- au fost desfășurate un șir de ședințe,  

- au fost date însărcinări șefilor de direcții, secții și servicii, directorilor întreprinderilor 

municipale,  



- chestiunea dată trebuie să fie examinată în complex, deoarece este necesar de a aproba în 

redacție nouă statutele întreprinderilor muncipale, structura întreprinderilor municipale, 

regulamentul consiliului de administrație, regulamentul comisiei de cenzori, componența 

lor numerică, etc. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea consilierului Lefter Marcel de a anunța pauză. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

(a fost anunțată pauză de o oră) 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a vota propunerile secretarului Consiliului municipal Bălți privind includerea 

în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Prescripția Inspecției financiare a RM nr. 27-08-10/119 

din 26.01.2018 privind lichidarea iregularităților constatate în cadrul inspectării”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la 

aprobarea Regulamentului privind mecanismul de implementare a proiectului ”Bugetul civic în 

mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la 

premierea dnei Lilia SAVA cu premiul unic”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 24,  Contra – 0,  S-au abţinut – 3.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului adresării ”Cu privire la aprobarea 

răspunsului la adresarea dnei P. Cucurudzeac din 20.12.2017”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la numirea 

dlui V. Batîr în funcție de director al IMSP ”Centrul medicilor de familie” mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26,  Contra – 0,  S-au abţinut – 2.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la 

autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM ”Gospodărie locativ-comunală 



Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară 

în gestiune economică ÎM ”Direcția relații și construcții drumuri Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la 

autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM ”Amenajarea teritoriului și 

spații verzi Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul primăriei mun. Bălți , cu transmiterea 

ulterioară în gestiune economică ÎM ”Direcția reparații și construcții drumuri Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la 

desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălți ”Cu privire la 

aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a administratorului întreprinderii 

municipale”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea de a modifica ordinea de examinare a chestiunilor, de a 

examina inițial chestiunea cu nr. 17, apoi – cea cu nr. 16. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectului adresării ”Cu privire la 

examinarea adresării către Guvernul RM, Parlamentul RM”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a include în ordinea de zi declarația fracțiunii ”Pro – Europenă”. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că propunerea fracțiunii este retrasă. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului ordinea de zi în întregime: 

1. Cu privire la încorporarea în serviciul militar în termen, serviciul militar cu termen redus şi 

serviciul civil (de alternativă) a recruţilor din mun. Bălţi în primăvara-vara anului 2018. 

Raportor – Ghenadie Guțu - șef al Serviciului civil și evidența militară. 

2. Cu privire la anularea  deciziei № 9/16 din 28.09.2017 «Cu privire la desfăşurarea 

consultărilor publicela proiectul deciziei CMB  «Cu privire la  aprobarea regulamentului 

provizoriu privind modul de formare a evidenţei listei  de atribuire a locuinţelor sociale». 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 



3. Cu privire la completarea deciziei Consiliului mun. Bălți 8/9 din 27.10.2005 „Cu privire la 

recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

4. Cu privire la aprobarea componenţei comisiei de primire patrimoniului din proprietatea 

statului în proprietatea municipiului Bălţi. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

5. Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul şcolii sportive specializate de fotbal  la 

bilanţul primăriei, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

6. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP 

“Spitalul Clinic Municipal Bălţi” cu transmiterea ulterioară în administrare  instituţiei.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

7. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu 

drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

8. Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul direcţiei asistenţă socială şi protecţia 

familiei a primăriei la bilanţul primăriei, cu transmiterea ulterioară cu drept de 

administrare operativă.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

9. Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM «Amenajarea 

teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

10. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare operativă şcolii 

sportive specializate de fotbal. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

11. Cu privire la reevaluarea patrimoniul municipal, ce se află în administrarea ÎM 

„Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

12. Cu privire la permiterea returnării din administrarea ÎM ”Asociația Pieților din mun. 

Bălți” la evidența contabilă a primăriei mun. Bălți sectorul de teren proprietate municipală 

amplasat pe str. Alexandru Babinschi.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

13. Cu privire la împuternicirea primarului interimar al mun. Bălți dlui Nicolai Grigorișin să 

perfecteze și să semneze documentele funciare.. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

14. Cu privire la aprobarea componenţei Comisiei administrative pe lângă Primăria 

municipiului Bălţi, în redacţie nouă. 

Raportor – Viorica Cemîrtan – secretar Comisiei administrative, specialist principal al  

Secției cultură. 

15. Cu privire la îndeplinirea temporar a atribuțiilor funcției de secretar al consiliului 

municipal Bălți de către dna Ludmila Dovgani. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

16. Cu privire la examinarea notificării Oficiului teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-81 din 26.01.2018. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

17. Cu privire la abrogarea unor decizii ale Consiliului mun.Bălți. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

18. Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi  nr. 1591 din 

11.12.2017.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Răspunsuri: 

19. Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei E. Petucovscaia din 22.02.2018. 



Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Informații: 

20. Informația privind executarea măsurilor de realizare a   Planului de prevenire și control al 

salmonelozelor, toxiinfecțiilor alimentare și a altor boli diareice acute al Direcției 

municipale pentru siguranța alimentelor mun. Balți, aprobat prin decizia Consiliului mun. 

Bălți nr. 2/52 din 23.02.2017. 

Raportor – Iurie Postolachi - șef subdiviziunii teritoriale pentru siguranța alimentelor  

Bălți.Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

21. Prescripția Inspecției financiare a RM nr. 27-08-10/119 din 26.01.2018 privind lichidarea 

iregularităților constatate în cadrul inspectării. 

Raportor – Iurie Postolachi - șef subdiviziunii teritoriale pentru siguranța alimentelor 

Bălți. 

22. Cu privire la aprobarea Regulamentului privind mecanismul de implementare a proiectului 

”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

Raportor - Ludmila Derevenco - secretarul comisiei privind inplementare a proiectului  

”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

23. Cu privire la premierea dnei Lilia SAVA cu premiul unic. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

24. Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei P. Cucurudzeac din 20.12.2017. 

Raportor - Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

25. Cu privire la numirea dlui V. Batîr în funcție de director al IMSP ”Centrul medicilor de 

familie” mun. Bălți. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

26. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM 

”Gospodărie locativ-comunală Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul primăriei 

mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară în gestiune economică ÎM ”Direcția relații și 

construcții drumuri Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

27. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea ÎM 

”Amenajarea teritoriului și spații verzi Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul 

primăriei mun. Bălți , cu transmiterea ulterioară în gestiune economică ÎM ”Direcția 

reparații și construcții drumuri Bălți”. 

 Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

28. Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălți ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a 

administratorului întreprinderii municipale”. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

29. Cu privire la examinarea adresării către Guvernul RM, Parlamentul RM. 

Raportor – Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative 

de specialitate pentru drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a aproba regulamentul ședinței, după cum urmează: prezentarea chestiunilor 

de pe ordinea de zi  – pînă la 3 minute, discuţii în cadrul dezbaterilor – pînă la 2 minute, replici – 

pînă la 1 minut. 

Se propune ca consilierii să-şi expună opinia sa în ceea ce priveşte problema ce reprezintă 

obiectul dezbaterilor doar o singură dată.  

A supus votului regulamentul ședinței. 

 

 

http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27242
http://www.monitoruldebalti.md/document/?doc=27184


AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționat că, în conformitate cu art. 20, alin.1) din Legea privind administraţia publică 

locală, este necesar să fie desemnat un consilier care va semna deciziile consiliului, în cazul în 

care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitate de a le semna. S-a propus candidatura 

consilierului Renata Grădinaru. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

1.S-A EXAMINAT:”Cu privire la încorporarea în serviciul militar în termen, serviciul militar cu  

termen redus şi serviciul civil (de alternativă) a recruţilor din mun. Bălţi în 

primăvara-vara anului 2018.” 

Raportor – Ghenadie Guțu - șef al Serviciului civil și evidența militară. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Guțu Ghenadie,  șef al Serviciului civil și evidența militară. 

A menționat că la solicitarea IP Bălți se propune de a modifica p.6 al proiectului de decizie 

după cum urmează ”șeful Inspectoratului de poliție Bălți: să acorde ajutor primarilor unității 

administrativ-teritoriale Bălți și Centrului militar teritorial Bălți pentru luarea cetățenilor în 

evidența militară, încorporarea lor în serviciul militar în termen, în cel cu termen redus sau în 

serviciul civil și să exercite controlul asupra respectării de către cetățeni a regulilor de evidență 

militară”. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu modificările 

expuse de dl Guțu. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că în 

calitate de consilier, vine cu propunerea de a exclude p.4 și 5 din proiectul de decizie, deoarece 

pentru anul curent nu sunt prevăzute mijloace financiare. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 



A supus votului modificările propuse de dl Guțu la solicitarea IP Bălți privind expunerea în 

redacție noua a p.6. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea de a exclude p.4 și 5 din proiectul de decizie, deoarece pentru 

anul curent nu sunt prevăzute mijloace financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 22,  Contra – 3,  S-au abţinut – 3.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

       În temeiul art. 14, art. 19, art. 29, 32 din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind 

administraţia publică locală, art. 28 și art. 29 din Legea RM nr. 1245-XV din 18.07.2002 cu 

privire la pregătirea cetăţenilor pentru apărarea Patriei, Legea RM nr. 156-XVI din 06.07.2007 cu 

privire la organizarea serviciului civil (de alternativă), p. 42 și p. 47 din Regulamentul  cu privire 

la încorporarea cetățenilor în serviciul militar în termen sau în cel cu termen redus, aprobat prin 

Hotărîrea Guvernului RM nr. 864 din 17.08.2005, şi în scopul organizării încorporării în serviciul 

militar în termen, serviciul militar cu termen redus şi în serviciul civil (de alternativă) a recruţilor 

din mun. Bălţi în primăvara-vara anului 2018, - 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă componența сomisiei de încorporare  în serviciul militar în termen, serviciul cu 

termen redus şi în serviciul civil (de alternativă) în primăvara-vara anului 2018 din mun. 

Bălţi, conform anexei. 

2. Se stabilește, că în cazul în care membrii comisiei de încorporare în serviciul militar în 

termen, serviciul cu termen redus şi în serviciul civil (de alternativă) se vor elibera din 

funcţiile deţinute, obligaţiunile acestora vor fi exercitate de persoanele nou desemnate în 

posturile respective, fără  aprobarea unei noi decizii.  

3. Comisia de încorporare  în serviciul militar în termen, serviciul cu termen redus şi în 

serviciul civil (de alternativă) va efectua încorporarea în serviciul militar în termen, 

serviciul militar cu termen redus şi serviciul civil (de alternativă) a recruţilor din mun. 

Bălţi din 20.03.2018  pînă la 31.07.2018.   

4. Șeful Inspectoratului de poliție Bălți:  

4.1. Să acorde ajutor primarilor unității administrativ-teritoriale Bălți și Centrului militar 

teritorial Bălți pentru luarea cetățenilor în evidența militară, încorporarea lor în serviciul 

militar în termen, în cel cu termen redus sau în serviciul civil și să exercite controlul 

asupra respectării de către cetățeni a regulilor de evidență militară. 

4.2. Se recomandă pentru activitate mai efectivă, privind căutarea și reținerea recruților care se 

eschivează de la prezentarea la comisia medico-militară și de la încorporare, să detașeze la 

Centrul militar teritorial Bălți cîte un colaborator de poliție (polițist de sector) de la fiecare 

sector (Centru, Podul Chișinăului, Slobozia, Dacia, Pămînteni, Jubileu, Industrial) pentru 

perioada 20.03.2018 pînă pe 31.07.2018. 

5. Conducătorii de întreprinderi, instituții și organizații, indiferent de tipul de proprietate și 

formă juridică de organizare, să asigure prezentarea recruților la comisia medico-militară. 

6. Centrul militar teritorial Bălți (col. S.Nitrean): 



6.1. Să studieze existența și caracteristica calitativă a resurselor de încorporare, aflate în 

evidența militară și să stabilească sarcina de încorporare pentru mun.Bălți și localitățile 

din componența mun.Bălți. 

6.2. Să planifice și să organizeze activitatea comisiei medico-militare și a comisiei de 

recrutare-încorporare. 

6.3. Să desfășoare întruniri instructiv-metodice cu membrii comisiei de recrutare-încorporare, 

medicii specialiști din cadrul comisiei medico-militare, specialiștii în problemele 

recrutării și încorporării precum și alte persoane atrase în activitatea de încorporare. 

6.4. Să informeze săptămînal președintele comisiei recrutare-încorporare despre rezultatele 

activității comisiei medico-militare și a comisiei recrutare-încorporare. 

7. Cheltuielile privind serviciile medicale, acordate recruților, care nu dispun de polița de 

asigurare obligatorie de asistență medicală vor fi efectuate în limita alocațiilor, prevăzute 

în acest scop în bugetul municipal Bălți pe anul 2018. 

8. Primarul interimar al mun. Bălţi N. Grigorișin în termen pînă la 17.03.2018:                                                                                                    

8.1. Va crea o comisie medico-militară pentru organizarea încorporării în serviciul militar în 

termen, serviciul cu termen redus şi în serviciul civil (de alternativă) a recruţilor care 

locuiesc pe teritoriul mun. Bălți în primăvara-vara anului 2018. 

8.2. Va organiza activitatea instituțiilor subordonate, în scopul organizării încorporării în 

serviciul militar în termen, serviciul militar cu termen redus şi în serviciul civil (de 

alternativă) a recruţilor, care locuiesc pe teritoriul mun. Bălți în primăvara-vara anului 

2018. 

9. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate  pentru drept şi disciplină, pentru activități economico-financiare și pentru 

educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

2.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la anularea  deciziei № 9/16 din 28.09.2017 «Cu privire la  

desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei CMB  «Cu privire la  

aprobarea regulamentului provizoriu privind modul de formare a evidenţei 

listei  de atribuire a locuinţelor sociale». 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 al Legii RM  privind administraţia publică locală RM nr.436-

XVI din 28.12.2006; art.59 al Legii RM cu privire la locuințe nr. 75 din 30.04.2015 modificat și 

completat (Monitorul oficial al RM, 2018 nr.7-17 din 12.01.2018), luînd în considerație adresarea 

ÎM „GLC Bălți” nr. 11/206 din 30.01.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 



 

1. Se abrogă decizia Consiliului mun. Bălți nr. 9/16 din 28.09.2017 „Cu privire la desfăşurarea 

consultărilor publice la proiectul deciziei CMB  “Cu privire la  aprobarea regulamentului 

provizoriu privind modul de formare a evidenţei listei  de atribuire a locuinţelor sociale”. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală,  administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

3.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la completarea deciziei Consiliului mun. Bălți 8/9 din 27.10.2005  

„Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor 

neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (3) art. 14  din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind proprietatea publică a unităților administrativ-

teritoriale nr. 523 din 16.07.1999, Legea RM cu privire la locuințe nr. 75 din 30.04.2015, conform 

deciziei Consiliului municipal nr. 10/11 din 26.10.2017 „Cu privire la atribuirea apartamentului 

nr. 18 din str. Ștefan cel Mare, 7 dlui Eduard Ababei ”, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică decizia Consiliului municipal Bălți nr. 8/9 din 27.10.2005 „Cu privire la 

recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”, și anume: 

- se expune în redacția nouă p. 1564 din anexa nr. 2: 
 

№ Cod cadastral Strada Nr.bl. Nr.ap. Datele despre chiriașul principal Mențiuni 

1564 030030203201018 ȘTEFAN CEL MARE 7 18 ABABEI EDUARD  

 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să expedieze copia prezentei decizii 

în adresa ÎM „GLC Bățli” și Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălți al IP „Agenția 

Servicii Publice”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de  

specialitate pentru gospodărie municipală,  administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

4.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea componenţei comisiei de primire patrimoniului din  



   proprietatea statului în proprietatea municipiului Bălţi”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a propus includerea 

candidaturii dlui Frecauțan Boris. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a propus în 

componența comisiei de a include pe dna Oserbaeva Svetlana, dna Cudreașova Svetlana. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a propus în 

componența comisiei de a include pe dna Oserbaeva Svetlana, dna Cudreașova Svetlana. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- în preambula proiectului de decizie este indicată decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/22 din 

24.12.2012, care a fost aprobată în baza Hotărîrii Guvernului RM nr.688, care a fost abrogată în 

anul 2015 prin Hotărîrea Guvernului RM nr.901; 

- este necesar de efectuat modificările necesare în decizia 16/22 sau de a adopta în noua redacție 

Regulamentul privind  modul de primire-transmitere în proprietatea municipală a patrimoniului 

proprietate a statului, proprietate a unităţilor administrativ-teritoriale şi proprietate privată”. 

  

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a include în componența comisiei candidatura consilierului Marcoci Boris. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

A menționat că își retrage candidatura sa și candidatura dnei Svetlana Oserbaeva. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului aprobarea proiectului de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a include candidatura 

dlui Frecauțan Boris în componența comisiei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

 

 



Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Ghițu Vladimir de a include candidatura dlui Marcoci 

Boris în componența comisiei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

În temeiul art. 14 alin. (3) din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 436-ХVI 

din 28.12.2006, întru executarea p. 5 Hotărîrii Guvernului RM nr. 86 din 24.01.2018 „Cu privire 

la unele instituții rezidenţiale”, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de primire-

transmitere în proprietatea municipală a Patrimoniului proprietate a statului, proprietate a 

unităţilor administrativ-teritoriale şi proprietate privată, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/22 din 24.12.2012, avînd în vedere necesitatea creării comisiei de primire a obiectelor 

din proprietatea statului în proprietatea municipiului, -  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă componenţa comisiei din partea primitoare de primire bunurilor imobile din str. 

Cicicalo, 6 şi str. T.Vladimirescu, 86 cu terenuri aferente, din proprietatea statului în 

proprietatea municipiului Bălţi: 

Preşedintele: Grigorişin Nicolai – primar interimar al mun. Bălţi 

Membrii comisiei: 

Frecauțan Boris - consilier al Consiliului municipal Bălți, 

Marcoci Boris - consilier al Consiliului municipal Bălți, 

Dubiţkaia Tatiana – şef al Direcţiei învăţămînt, tineret şi sport 

Balan Vitali – şef al Direcţiei juridice 

Zaslavscaia Jana – şef al Direcţiei evidenţă contabilă 

Zincovscaia Galina – şef al Direcţiei proprietate municipală şi relaţii funciare 

2. Comisia va semna actul de primire-predare patrimoniului menţionat la punctul 1 al prezentei 

deciziei. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să efectueze modificările corespunzătoare în 

registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu 

legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică, pentru activitatea financiar-economică, 

pentru drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

5.S-A EXAMINAT:”Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul şcolii sportive specializate 

    de fotbal  la bilanţul primăriei, cu transmiterea ulterioară în administrare  

    operativă a instituţiei”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 



Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- conform deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, p.10.7, prevede că 

după efectuarea lucrărilor de reparație, îmbunătățirea stării bunurilor imobile și mobile, 

procurarea bunurilor  și/sau construirea obiectelor noi, întreprinderea prezintă în mod 

obligator lunar pînă la data de 30, pachetul complet de documente în Primăria municipiului 

Bălți pentru operarea modificărilor și completărilor respective în evidența contabilă și 

registrul proprietății municipale,  

- conducătorul întreprinderii nu și-a onorat atribuțiile sale, le-a prezentat pe data de 20 

decembrie,   a dat citirii adresarea, 

- din luna decembrie pînă în prezent n-a fost examinată adresarea în cadrul ședinței 

consiliului municipal Bălți, depășind termenele indicate. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

  A răspuns că ședințele s-au desfășurat abia în luna februarie, din lipsa organizării ședinței, 

lipsa viceprimarului, documentele au fost perfectate în timp, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că este indicată sintagma ”decizia comisiei pentru administrarea proprietăţii 

publice”, dar nu este indicat nr. procesului-verbal, data desfășurării, a solicitat de indicat și de 

anexat la materialele proiectului de decizie. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei de indicat nr. procesului-verbal, data 

desfășurării ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 



 În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006; art.4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă Nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări 

ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de 

dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat 

prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresări şcolii sportive 

specializate de fotbal nr. 93 din 20.12.2017, decizie comisiei pentru administrarea proprietăţii 

publice (proces – verbal nr. 1 din 30.01.2018) şi cu scopul reflectării corecte în evidenţă 

contabilă,- 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul şcolii sportive specializate de fotbal, 

cu transmiterea ulterioară în administrare operativă instituţiei conform anexei.  

2. Primarul interimar municipiului Bălţi împreună cu şcoala sportivă specializată de fotbal, vor 

institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor asigura efectuarea transmiterii în cauză, 

cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, conform prevederilor 

legislației în vigoare. 

3. Primarului interimar municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului 

public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educație, protecție socială și sănătate publică, pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

6.S-A EXAMINAT:”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul  

    IMSP “Spitalul Clinic Municipal Bălţi” cu transmiterea ulterioară în  

    administrare  instituţiei”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

  A menționat că în denumire și în p.1 se vor efectua modificări tehnice ”cu transmiterea 

ulterioară în administrare instituţiei cu drept de gestiune economică”. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 



A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- conform deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, p.10.7, prevede că 

după efectuarea lucrărilor de reparație, îmbunătățirea stării bunurilor imobile și mobile, 

procurarea bunurilor  și/sau construirea obiectelor noi, întreprinderea prezintă în mod 

obligator lunar pînă la data de 30, pachetul complet de documente în Primăria municipiului 

Bălți pentru operarea modificărilor și completărilor respective în evidența contabilă și 

registrul proprietății municipale,  

- conducătorul întreprinderii nu și-a onorat atribuțiile sale,  

- este indicată ”decizia comisiei pentru administrarea proprietăţii publice”, dar nu este 

indicat nr. procesului-verbal, data desfășurării, a solicitat de indicat și de anexat la 

materialele proiectului de decizie,  

- viceprimarul pentru problemele economice trebuie să țină cont și să nu tolereze încălcările 

date, deoarece este necesar de respectat prevederile evidenței contabile. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei, de indicat nr. procesului-verbal, data 

desfășurării ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina de a modifica denumirea și p.1, după 

cum urmează: ”cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu drept de gestiune 

economică”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări 

ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de 

dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat 

prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării IMSP “Spitalul 

clinic municipal Bălţi” nr. 01-10/52 din 23.01.2018 şi decizia comisiei pentru administrarea 

proprietăţii publice (proces – verbal nr. 1 din 30.01.2018),- 



Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul IMSP “Spitalul clinic municipal 

Bălţi”, cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu drept de gestiune economică, 

conform anexei. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălţi împreună cu IMSP “Spitalul clinic municipal 

Bălţi”, în termen de o lună, vor institui comisia de primire-predare a bunurilor şi vor 

asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor 

documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului 

public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economicofinanciare, pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

7.S-A EXAMINAT:”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul  

    IMSP “Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea ulterioară 

    în administrare instituţiei cu drept de gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- conform deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, p.10.7, prevede că 

după efectuarea lucrărilor de reparație, îmbunătățirea stării bunurilor imobile și mobile, 

procurarea bunurilor  și/sau construirea obiectelor noi, întreprinderea prezintă în mod 

obligator lunar pînă la data de 30, pachetul complet de documente în Primăria municipiului 

Bălți pentru operarea modificărilor și completărilor respective în evidența contabilă și 

registrul proprietății municipale,  

- conducătorul întreprinderii nu și-a onorat atribuțiile sale,  

- în decizie este indicat ”decizia comisiei pentru administrarea proprietăţii publice”, dar nu 

este indicat nr. procesului-verbal, data desfășurării, a solicitat de indicat și de anexat la 

materialele proiectului de decizie,  



- nu sunt anexate documentele necesare, etc. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei, de indicat nr. procesului-verbal, data 

desfășurării ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi cu modificări şi completări ulterioare, 

aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării IMSP 

“Centrul medicilor de familie mun. Bălţi” nr. 01-23/1079 din 13.12.2017 şi deciziei comisiei 

privind administrarea patrimoniului public (proces – verbal nr- 1 din 30.01.2018), - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul IMSP “Centrul medicilor de 

familie mun. Bălţi”, cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu drept de 

gestiune economică, conform anexei. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălţi în comun cu IMSP “Centrul medicilor de familie 

mun. Bălţi”, vor institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor asigura efectuarea 

transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, 

conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului 

public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activităţi economico-financiare, pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate 

publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

8.S-A EXAMINAT:” Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul direcţiei asistenţă  

    socială şi protecţia familiei a primăriei la bilanţul primăriei, cu transmiterea  



    ulterioară cu drept de administrare operativă”.  

    Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- conform deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, p.10.7, materialele 

au fost prezentate Primăriei mun. Bălți,  

- conducătorul întreprinderii și-a onorat atribuțiile sale, dar Primăria a tergiversat 

examinarea, 

- este stipulată sintagma”decizia comisiei pentru administrarea proprietăţii publice”, dar nu 

este indicat nr. procesului-verbal, data desfășurării, a solicitat de indicat și de anexat la 

materialele proiectului de decizie,  

- nu sunt anexate documentele necesare, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că: 

- este procedură de examinare a cererilor, care trebuie respectată, 

- este necesar de modificat procedura, etc. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A propus de a reexamina p.10.7 din decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 

24.12.2012, cu indicarea termenelor reale. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei, de indicat nr. procesului-verbal, data 

desfășurării ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  



Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări 

ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de 

dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat 

prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza notei de serviciu 

Direcţiei asistenţă socială şi protecţia familiei a primăriei nr. 01-07/969 din 26.12.2017 şi deciziei 

comisiei pentru administrarea proprietăţii public (proces – verbal nr. 1 din 30.01.2018),- 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

Primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul Direcţiei asistenţă socială şi 

protecţia familiei a primăriei, cu transmiterea lui ulterioară în administrare operativă 

direcţiei, conform anexei. 

2. Primaria municipiului Bălţi în comun cu Direcţia asistenţă socială şi protecţia familiei a 

primăriei, în termen de o lună, vor institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor 

asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor 

documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului 

public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activităţi economico-financiare, pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate 

publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

9.S-A EXAMINAT:”Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM  

   «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» cu drept de gestiune  

   Economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

 În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 alin. (1) lit. g), alin. (3) din Legea 

RM privind decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, art. 9 art. 10 alin. (4) din 

Legea RM privind proprietatea publică a unităţii administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 

16.07.1999, Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 

04.05.2007 cu modificări ulterioare, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, 

de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului 

Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării 

ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” nr. 6 din 12.01.2018 şi deciziei comisiei pentru 

administrarea proprietăţii publice, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se transmite fără plată patrimoniul municipal în administrare ÎM «Amenajarea teritoriului şi 

spaţii verzi Bălţi» cu drept de gestiune economică şi se atribuie în domeniul public, şi 

anume: remorca PTT-3, cu număr de înmatriculare RTC 278, cu valoarea iniţială 66 500,00 

lei. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălţi, în comun cu ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii 

verzi Bălţi», va institui comisia de primire-predare a bunurilor şi va asigura efectuarea 

transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, 

conform prevederilor legislaţiei în vigoare. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare; 

3.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare a Contractului privind 

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

10.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare  

   operativă şcolii sportive specializate de fotbal”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 



A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a nominalizat 

propunerile expuse în cadrul ședinței comisiei consultative de specialitate: indicarea termenului de 

uzură, forma procesului – verbal, etc 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat de ce bunurile de valoare mică au statut de mijloace fixe? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A fost dat răspuns care sunt amendamentele legale, explicațiile necesare, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat dacă este procesul-verbal semnat de director, actul necesar, procesul-verbal de 

casare? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că actele au fost prezentate conform legislației, a dat explicații cum are loc în 

realitate mecanismul dat. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu alin. (1), lit. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din  28.12.2006, lit. g) alin. (1), alin. (3) art. 4 din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind administrarea şi 

deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări ulterioare, Hotărîrea 

Guvernului RM nr. 500 din 12.05.1998 “Cu privire la aprobarea Regulamentului privind casarea 

bunurilor uzate, raportate la mijloacele fixe” cu modificări ulterioare, conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării şcolii sportive specializate de fotbal nr. 7 din 

16.01.2018 şi deciziei comisiei pentru administrarea proprietăţii publice, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite şcolii sportive specializate de fotbal să caseze mijloacele fixe, aflate în 

administrare operativă a instituţiei, conform anexei. 

2. Şcoala sportivă specializată de fotbal, în decurs de o lună, va lua la evidenţă 

materialele obţinute în rezultatul casării, conform legislaţiei Republicii Moldova în 

vigoare, şi va prezenta primarului municipiului Bălţi darea de seamă cu privire la 

rezultatele casării. 

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul 

patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu 

legislaţia în vigoare, după executarea punctului 2 al prezentei deciziei. 



4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative 

de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului, pentru activitatea financiar-economică, pentru drept şi disciplină și pentru 

educație, protecția socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

11.S-A EXAMINAT:”Cu privire la reevaluarea patrimoniul municipal, ce se află în administrarea  

ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune 

economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu modificarea 

anexei. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A menționat că anexa a fost modificată, a dat citirii anexa la proiectul de decizie. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A întrebat dacă au fost luate în calcul mijloacele financiare alocate de către AO ”VECE” 

pentru monumentul stipulat în p.1 al anexei la proiectul de decizie? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că toate cheltuelile au fost luate în calcul, a menționat despre: 

- divergențile ce au avut loc în procesul de perfectare a deciziei, 

- lipsa valorii materiale a monumentului / a costurilor inițiale, 

- acțiunile întreprinse, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A menționat că ziarul ”SP” n-a dat informație completă privind mecanismul de finanțare a 

monumentului ”Tank”, a propus de a face careva declarații, etc. 

 

Pasat Dmitri, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru activităţi economico-financiare. 

A întrebat ce se petrece cu monumentul edificat din mijloacele proprii ale primarului de 

Bălți dl Renato Usatîi? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că există un mecanism: se perfectează adresarea, etc. 



A menționat că: 

- în cadrul Direcției proprietatea municipală și relații funciare n-a parvenit nici o adresare, 

- există actul de dare în exploatare, unde este indicat investitorul AO ”Constructorul”,  

- nu cunoaște de ce s-au făcut astfel de erori, etc. 

 

Pasat Dmitri, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru activităţi economico-financiare. 

A propus de a crea o comisie pentru a examina ce documente sunt, ce este necesar de 

prezentat, penru a putea primi acest monument în administrarea ÎM „Amenajarea teritoriului şi 

spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune economică, pentru a soluționa această chestiune. A propus 

ca consilierii să se expună cine dorește să facă parte în această comisie. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A întrebat dacă a fost eliberat certificatul de urbanism, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că astăzi ea nu poate să răspundă, deoarece chestiunea dată nu ține de 

competența ei. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

A întrebat dacă în p.1 al anexei sunt luate în considerație cheltuelile efectuate în anul 2014, 

în legătură cu reconstrucția monumentului. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că totul a fost luat în calcul. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că susține propunerea dlui Pasat Dmitrii, dar propune ca chestiunea să fie 

examinată de către comisia pentru administrarea proprietății publice, pentru a nu crea comisie 

nouă, cu participarea consilierilor care doresc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A menționat că: 

- are întrebări față de p.2 al anexei proiectului de decizie, 

- deoarece dlui deține o altă informație, dlui solicită ilucidarea și prezentarea răspunsului, 

dacă sunt prezentate actele necesare privind monumentul dat,   

- n-au fost prezentate acte de transmitere la balanță,  

- de ce se prevăd mijloace financiare de întreținere a monumentului, dacă el n-a fost 

transmis în gestiune, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că toate monumentele au fost luate în evidență după prescripțiile Curții de 

Conturi din 2009-2011. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A menționat că trebuie respectată procedura, etc. 

 

Novicova Svetlana, directorul ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi”. 

A menționat că monumentul dat se află în gestiunea ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii 

verzi Bălţi”, despre acțiunile întreprinse privind întreținere și salubrizare, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 



A menționat că a făcut legătură cu dna Polina Raspitina care a confirmat faptul că 

regretatul președinte, dl Lev Bondari, înainte de deces, a perfectat actele necesare de transmitere a 

monumentului. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a modifcia anexa, 

modificînd sumele/costul monumentelor. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea consilierului Buceațchi Pavel  ca chestiunea să fie examinată 

de către comisia pentru administrarea proprietății publice, pentru a nu crea comisie nouă, cu 

participarea consilierilor care doresc. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea privind decentralizarea administrativă 

nr. 435-XVI din 28.12.2006; art. 9, art. 10 din Legea privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea contabilităţii nr. 113 din  27.04.2007, în baza 

adresării DEC primăriei nr. 2 din 09.01.2018, rapoartelor de evaluare nr. IP-17/40 din 11.12.2017, nr. 

IP-17/41 din 11.12.2017, nr. IP-17/42 din 13.12.2017,  nr. IP-17/43 din 12.12.2017,  nr. IP-17/44 din 

12.12.2017,  nr. IP-17/45 din 12.12.2017, nr. IP-17/46 din 12.12.2017,  nr. IP-17/47 din 11.12.2017, nr. 

IP-17/48 din 12.12.2017,  nr. IP-17/49 din 12.12.2017, nr. IP-17/50 din 12.12.2017,  nr. IP-17/51  din 

12.12.2017,  nr. IP-17/52 din 12.12.2017,  nr. IP-17/53 din 12.12.2017,  nr. IP-17/54 din 12.12.2017, 

întru executarea recomandărilor Curţii de Conturi RM şi deciziei comisiei de administrare a 

patrimoniului public, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” să-şi efectueze corectări la 

evidenţă mijloacelor fixe, transmise în administrarea întreprinderii, în urma reevaluării lor 

în conformitatea cu Standardele Naţionale de Contabilitate, conform anexei. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălţi:  

2.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

2.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare a Contractului privind 

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 



3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

12.S-A EXAMINAT:”Cu privire la permiterea returnării din administrarea ÎM ”Asociația Pieților  

din mun. Bălți” la evidența contabilă a primăriei mun. Bălți sectorul de teren 

proprietate municipală amplasat pe str. Alexandru Babinschi”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus pe viitor de 

anexat decizia Consiliului de Administrație, schema terenului. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A menționat că actele menționate sunt anexate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că actele 

au fost remise consilierilor prin poștă electronică. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că consilierilor se eliberează proiectele de decizii și anexele, iar materiale 

adiționale problemei supuse discuției se remit prin intermediul poștei electronice.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin. 2 litera c) şi art. 77 ale Legii RM privind administraţia publică 

locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006, Codul Funciar RM, Legea RM privind terenurile proprietate 

publică şi delimitarea lor Nr. 91-XVI din 05.04.2007, Legea RM privind cadastrul bunurilor 

imobile Nr. 1543-XIII din 25.02.1998, Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii 

publice nr. 121-XIV din 04.05.2007, Hotărîrea Guvernului RM nr. 901 din 31.12.2015 „Pentru 

aprobarea Regulamentului cu privire la modul de transmitere a bunurilor proprietate public”, 

decizia Consiliului municipal Bălţi nr.16/23 din 24.12.2012 „Cu privire la aprobarea 

Regulamentului privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi”, luînd în considerare scrisoarea ÎM 

„Asociația Pieților din mun. Bălți” nr. 01 din 08.02.2018 şi hotărîrea Consiliului administrativ al 

ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” din 30.01.2018, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se permite returnarea din administrarea ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” la evidenţa 

contabilă a primăriei mun. Bălţi a sectorului de teren proprietate municipală, amplasat pe str. 

Alexandru Babinski, cu suprafaţa de 0,2475 ha cu numărul cadastral 0300320251.      

2. Se împuterniceşte primarul interimar al mun. Bălţi dl Nicolai Grigorișin să instituie comisia 

de primire-predare a bunurilor şi să asigure efectuarea transmiterii în cauză cu perfectarea în 

ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare,  în conformitate cu legislaţia în vigoare a 

RM.     

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

copiile prezentei decizii în adresa ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți şi Inspectoratului 

Fiscal de Stat.  

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

13.S-A EXAMINAT:”Cu privire la împuternicirea primarului interimar al mun. Bălți dlui Nicolai  

   Grigorișin să perfecteze și să semneze documentele funciare”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. d), art. 77 din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 3, 4 Legea RM cu privire la proprietatea publică a 

unitaţilor administrativ – teritoriale nr. 523 - XIV din 16.07.1999, Legea RM privind terenurile 

proprietate publică şi delimitarea lor nr. 91-ХVI din 05.04.2007, Hotărîrea Guvernului RM nr. 

1428 din 16.12.2008 «Cu privire la vînzarea – cumpărarea şi locaţiunea/arenda terenurilor 

aferente», cu completările şi modificările ulterioare, dispoziția primarului nr. 833 din 30.12.2015 

”Cu privire la atribuțiile conducerii Primăriei mun. Bălți și ale secretarului Consiliului municipal” 

cu modificările și completările ulterioare și din cauza necesității de semnare a documentelor în 

baza deciziilor Consiliului mun. Bălți aprobate, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se împuternicește primarul interimar al municipiului Bălți dl Nicolai Grigorișin să 

semneze: 

1.1. contractele de vînzare-cumpărare a sectoarelor de teren cu persoane juridice şi fizice în 

baza deciziilor Consiliului mun. Bălți care au fost anterior aprobate și care urmează să fie 

aprobate; 



1.2. contractele de vînzare-cumpărare a sectoarelor de teren cu persoane juridice şi fizice în 

baza rezultatelor vînzării sectoarelor de teren la licitația din 08 noiembrie 2017; 

1.3. dosarele cadastrale la elaborarea sau actualizarea planului cadastral/geometric a loturilor 

de teren; 

1.4. contractele de arendă a sectoarelor de teren cu persoanele fizice şi juridice în baza 

deciziilor Consiliului mun. Bălți aprobate; 

1.5. acordurile adiţionale de modificare şi completare a contractelor de arenda terenurilor cu 

persoanele fizice şi juridice în baza deciziilor Consiliului mun. Bălți aprobate. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

14.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea componenţei Comisiei administrative pe lîngă  

   Primăria municipiului Bălţi, în redacţie nouă”. 

Raportor – Viorica Cemîrtan – secretarul Comisiei administrative, 

specialist principal al Secției cultură. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A întrebat de ce din componența comisiei a ieșit dl Marcoci, Frecauțan, Cojuhari. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că consilierii au primit decizia inițială și proiectul de decizie a fost elaborat în 

baza propunerilor parvenite. 

 

Cemîrtan Viorica, secretar al Comisiei administrative, specialist principal al Secției cultură. 

 A informat consilierii cum a avut loc modificarea hronologică a componenței nominale a 

comisiei administrative. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În corespundere cu art. 14 alin. 2) lit. w¹) din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 393, 397 şi 398 din Codul Contravenţional al RM nr. 218-

XVI din 24.10.2008, Hotărîrea Parlamentului RM nr. 55 din 25.03.2010 „Privind aprobarea 

Regulamentului comisiei administrative”, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă componenţa Comisiei administrative pe lîngă Primăria municipiului Bălţi în 

următoarea redacţie: 



• preşedintele comisiei - Grigorişin Nicolai, viceprimar al mun. Bălţi; 

• vicepreşedintele comisiei - Bejan Sergiu, şef-adjunct al Secţiei securitate publică, şef al 

Serviciului interacţiune comunitară a Inspectoratului de Poliţie Bălţi;  

• secretarul responsabil al comisiei - Cemîrtan Viorica, secretar al Comisiei administrative 

pe lîngă Primăria municipiului Bălţi; 

• Membrii comisiei: 

-  Griţco Elena  –   consilier al Consiliului mun. Bălţi; 

-  Cudreaşova Svetlana – consilier al Consiliului mun. Bălţi; 

-  Rodiucova Feodora – şef al Serviciului sănătate al primăriei mun. Bălţi. 

-  Parascan Tatiana  – director al ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi”; 

-  Savciuc Olga – auditor intern al Serviciului audit intern al Primăriei mun. Bălţi; 

-  Grati Vasili – specialist principal al Direcţiei gospodărie comunală a primăriei mun. Bălţi. 

 

2. Se abrogă decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 7/7 din 07.07.2015 „Cu privire la aprobarea 

componenţei Comisiei administrative pe lîngă primăria mun. Bălţi, în redacţie nouă”, cu 

modificările şi completările ulterioare.  

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  Contra – 2,  S-au abţinut – 0.  

 

15.S-A EXAMINAT:”Cu privire la îndeplinirea temporară a atribuțiilor funcției de secretar al  

   Consiliului municipal Bălți de către dna Ludmila Dovgani”. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 38 alin. (5) din Legea RM nr. 436 -XVI din 28.12.2006 privind 

administrația publică locală, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se stabilește că dna Ludmila Dovgani, șef al Secției administrație publică locală, va 

îndeplini temporar atribuțiile de secretar al Consiliului municipal Bălți pentru perioada 

delegării dnei Irina Serdiuc de la 11.03.2018 pînă la 15.03.2018, fără a fi scutită de 

exercitarea atribuțiilor de bază, cu drept de semnătură. 



2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

16.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului teritorial Bălți al Cancelariei  

   de Stat nr.1304/OT1-81 din 26.01.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat de ce notificarea este nefondată? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- după opinia OTBălți al Cancelariei de Sta, nu s-a respectat procedura de vot secret,  

- votarea secretă a avut loc, conform procedurii, care a fost dată citirii de către secretarul 

Consiliului municipal Bălți, în conformitate cu Regulamentul de funcționare a consiliului,  

- a avut loc preavizare a mass-media de a întoarce camerele de la mesele consilierilor, etc.,  

- procedura a fost respectată, 

- a doua decizie referitor la data desfășurării referendumului, a fost perfectată conform 

legislației, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că, examinînd desfășurarea ședinței, dlui a observat că nu erau cabine de vot, 

consilierii ședeau la mesele lor, s-a putut de observat cine și cum a votat, în spate stăteau persoane 

care puteau să fixeze procesul de votare, că dlui nu este de acord cum a fost formulată chestiunea 

și formulată întrebarea pentru referendum. A menționat că dlui consideră notificarea Oficiului 

teritorial Bălți al Cancelariei de Stat fondată.  

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 

- anterior de către Primăria mun. Bălți a fost expusă procedura de votare conform Legii RM 

nr.457, conform Legii privind administrația publică locală, care stipulează în cazul cînd 

este aprobat un nou regulament conform precedurii,  

- procedura votului secret a fost respectată,  

- în notificarea Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat se menționează articolul care 

ne vorbește despre mecanismul de votare în secțiile de votare,  

- răspunsul Primăriei a fost destul de confirmativ, 

- după opinia OT Bălți, consilierii trebuia să aibă buletine de vot perfectate de Comisia 

Electorală Centrală, etc.  



- se propune ca notificarea OT Bălți să fie considerată nefondată,  

- temeiul demisiei a fost indicat în preambula deciziei, decizia corespunde legislației în 

vigoare,  

- în procesul de perfectare a deciziei se examinează deciziile analogice aprobate, ceaa ce și a 

fost făcut,  

- a fost examinată decizia Consiliului municipal Chișinău, care a fost identică, doar cu o 

singură diferență, în care s-a indicat nr. dosarului de judecată,  

- decizia este perfectată ținînd cont de examinarea minuțioasă anterioară a procesului în 

întregime de luare a deciziei,  

- este opinia celor care au perfectat proiectul de decizie,  

- consilierii pot să decidă singuri cum vor vota și pentru ce. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționat că sunt înregistrate două propuneri: una – ca nefondată, alta – ca fondată. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie propus de către dl primar interimar. 

 

AU VOTAT: 

Pro –24,  Contra – 1,  S-au abţinut – 3.   

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A menționat că nu va fi supus votării propunerea dlui Iordan, deoarece proiectul de decizie 

a întrunit numărul necesar de voturi. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A menționat că a fost încălcată procedura de votare: deoarece se votează pentru proiectul 

de decizie ca bază, propunerile consilierului, dacă sunt parvenite, apoi proiectul de decizie în 

întregime. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționat că au fost două propuneri. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că a fost încălcată procedura. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –24,  Contra – 1,  S-au abţinut – 3.   

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei: de a satisface notificarea OT Bălți al 

Cancelariei de Stat. 

 

AU VOTAT: 

Pro –6,  Contra – 20,  S-au abţinut – 2.   

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  



În conformitate cu art.14 al.2 lit.z) a  Legii RM nr.436-XVI din 28.12.2006 ”privind 

administraţia publică locală”, art.185, 190 al.1 Cod Electoral RM,  

Examinînd notificarea Oficiului teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr.1304/OT1-81 din 

26.01.2018 cu privire la abrogarea Deciziei Consiliului mun.Bălți nr.1/1 din 03.01.2018 ”Cu 

privire la inițierea referendumului local privind revocarea primarului municipiului Bălți” și 

Deciziei Consiliului mun.Bălți nr.2/1 din 19.01.2018 ”Cu privire la desfășurarea referendumului 

local privind revocarea primarului municipiului Bălți”, potrivit căreia inițierea referendului local 

privind revocarea primarului municipiului Bălți nu s-ar fi făcut prin vot secret și nu ar fi indicate 

motivele revocării,  

Apreciind ca lipsit de temeinicie motivul că votul nu a fost secret, precum și faptul că în 

privința motivelor de revocare a primarului Oficiul teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nu a adus 

argumente de ilegalitate, actele administrative contestate fiind adoptate cu numărul de voturi ale 

aleșilor locali prevăzut de lege,  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Notificarea Oficiului teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr.1304/OT1-81 din 26.01.2018 se 

respinge ca nefondată. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălți, dna Irina Serdiuc, să expedieze copia prezentei 

decizii către Oficiul teritorial Bălți al Cancelariei de Stat și Comisia Electroală Centrală. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative 

specializate  pentru pentru drept şi disciplină.  

 

AU VOTAT: 

Pro –20,  Contra – 2,  S-au abţinut – 4.   

 

17.S-A EXAMINAT:” Cu privire la abrogarea unor decizii ale Consiliului mun.Bălți”. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. 2 lit. z) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind 

administraţia publică locală, art. 185, 190 alin. 1 din Codul Electoral RM, art. 5 al. 4 lit. e) din 

Legea RM nr. 768-XIV din 02.02.2000 privind statutul alesului local, art.4 din Legea RM nr. 199 

din 16.07.2010 cu privire la statutul persoanelor cu funcții de demniate publică, 

Luînd în considerație că prin decizia Consiliului mun. Bălți nr.1/1 din 03.01.2018 ”Cu 

privire la inițierea referendumului local privind revocarea primarului municipiului Bălți” și decizia 

Consiliului mun.Bălți nr.2/1 din 19.01.2018 ”Cu privire la desfășurarea referendumului local 

privind revocarea primarului municipiului Bălți” s-a decis inițierea și desfășurarea referendumului 

local privind revocarea primarului municipiului Bălți dl Renato Usatîi cu propunerea Comisiei 

Electorale Centrale de a stabili data referendumului local pentru revocarea primarului municipiului 

Bălți pentru 04.03.2018, iar prin decizia Consiliului mun.Bălți nr. 4/3 din 15.02.2018 ”Cu privire 



la examinarea cererii de demisie al primarului municipiului Bălți dlui Renato Usatîi din 

13.02.2018” s-a luat act de cererea de demisie a primarului municipiului Bălți dl Renato Usatîi din 

13.02.2018, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se abrogă decizia Consiliului mun. Bălți nr. 1/1 din 03.01.2018 ”Cu privire la inițierea 

referendumului local privind revocarea primarului municipiului Bălți” și decizia Consiliului 

mun.Bălți nr. 2/1 din 19.01.2018 ”Cu privire la desfășurarea referendumului local privind 

revocarea primarului municipiului Bălți”. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălți dna Irina Serdiuc va aduce prezenta decizie la 

cunoștința Comisiei Electorale Centrale. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative 

specializate  pentru drept şi disciplină.  
 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 1,  S-au abţinut – 0.  

 

18.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi  nr. 1591  

din 11.12.2017”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A propus de indicat nr. procesului-verbal, data desfășurării ședinței, a întrebat ce acte au 

fost anexate la proiectul de decizie. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că procedura a fost respectată. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 1,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 



A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei de a indica nr. procesului-verbal, data 

desfășurării ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 1,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării Centrului militar teritorial Bălţi nr. 1591 din 

11.12.2017, decizie comisiei pentru administrarea proprietăţii publice (proces – verbal nr. 1 din  

30.01.2018) şi cu scopul reflectării corecte în evidenţă contabilă,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se satisface adresarea Centrului militar teritorial Bălţi nr. 1591 din 11.12.2017. 

2. Se permite Centrului militar teritorial Bălţi să efectueze capitalizarea patrimoniului  

municipal, care se află în administrarea instituţiei, şi anume clădirii administrative din str. 

Păcii,87, numărul de inventariere 1010001, cu suma reparaţiei capitale în mărime 40999,99 

lei, cu reflectarea ulterioară în evidenţă contabilă a instituţiei.  

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului 

public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activități economico-financiare, pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului, pentru educație, protecție socială și sănătate 

publică. 
 

AU VOTAT: 

Pro –26,  Contra – 1,  S-au abţinut – 1.  

 

19.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei E. Petucovscaia din  

   22.02.2018”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează: a propus de a amîna 

aprobarea răspunsului la adresarea dnei E. Petucovscaia din 22.02.2018, deoarece dna este la o 

vîrstă înaintată, apartamentului i-a fost stabilit costul: de 111 mii lei – costul comercial, a doua 



sumă fiind 91 mii lei, suma de lichidare și suma de 71 mii lei, în cadrul comisiei s-a decis de a 

stabili costul apartamentului în dependență de două sume - cel comercial, care constituie 111 mii 

lei sau 71 mii lei. 

A propus de a pune în sarcina primarului perfectarea proiectului de decizie cu modificarea 

sumei, costului apartamentului în sumă de 71 mii lei, a menționat că decizia nu va veni în 

contradicție cu legislație, deoarece sumele sunt confirmate documentar.  

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul răspunsului ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A  supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a amîna examinarea 

adresării, cu condiția perfectării proiectului de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

20.S-A EXAMINAT: ” Informația privind executarea măsurilor de realizare a Planului de  

prevenire și control al salmonelozelor, toxiinfecțiilor alimentare și a altor 

boli diareice acute al Direcției municipale pentru siguranța alimentelor mun. 

Balți, aprobat prin decizia Consiliului mun. Bălți nr. 2/52 din 23.02.2017. 

Raportor – Iurie Postolachi - șef subdiviziunii teritoriale pentru siguranța  

alimentelor Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a lua act de informație. 

 

21.S-A EXAMINAT:”Prescripția Inspecției financiare a RM nr. 27-08-10/119 din 26.01.2018  

privind lichidarea iregularităților constatate în cadrul inspectării financiare 

complexe la ÎM ”Regia Apă canal Bălți”. 



Raportor - Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu următoarele 

amendamente, de a pune în sarcina conducerii ÎM ”Regia Apă – Canal - Bălți”, Consiliului de 

administrație prezentarea Consiliului municipal Bălți în trimestru III al anului 2018 informația 

privind mersul executării planului de măsuri elaborat în scopul depășirii iregularităților.  

A menționat că problema dată este una importantă și necesită examinare minuțioasă.  

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A menționat că: 

- a trecut un an după controlul efectuat, dar careva acțiuni concrete nu s-au întreprins,  

- materialele se află la examinare în CNA,  

- a solicitat perfectarea unei adresări pentru a se clarifica la ce etapă se află dosarul și de cît 

timp este necesar pentru a primi o decizie finală și informarea Consiliului municipal Bălți,  

- dosarul privind activitatea ÎM ”GLC Bălți” se examinează de către CNA 3 ani,  

- dosarul privind activitatea ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți” se examinează doi ani,  

- prescripția nu poate fi examinată, deoarece toate materialele reflectate în prescripție se află 

în CNA, cînd CNA ne va informa și va restitui actele se va putea examina prescripția 

pentru depășirea iregularităților, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că prescripția a fost transmisă la data de 26 ianuarie, a trecut o lună. Consiliul 

examinează, ia act de informație, dar ea a fost îndreptată spre examinare și Primăriei mun. Bălți, a 

întrebat ce a fost întreprins, deoarece pînă la 2 martie trebuie de dat răspuns. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus ca administrația ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți”, trimestrial, să informeze 

consiliul municipal ce s-a întreprins pentru a depăși situația creată, în ce stare financiară se află 

actualmente întreprinderea, a solicitat răspuns de la reprezentantul ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți”, 

deoarece situația este catastrofală.  

A menționat că în cadrul ședinței Consiliului municipal dlui a solicitat prezența obligatorie 

a directorilor ÎM. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că întrebarea este destul de serioasă, dlui s-a adresat către secretarul 

Consiliului municipal cu întrebare: de ce nu este prezentă directorul ÎM la lucrările ședinței de azi, 

a menționat că pe parcursul ședinței pot apărea chestiuni care necesită examinare/implicare 

urgentă a conducătorului. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că la ședința de azi au fost invitați toți conducătorii ÎM, telefonogramele au fost 

expediate în anticamere ale ÎM, cauza lipsei directorului nu se cunoaște.  

 A menționat că directorul era la curent că în cadrul ședinței de azi se va examina 

prescripția dată. 



Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A făcut o replică către primarul interimar de a solicita prezența conducătorilor la lucrările 

ședinței.  

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- toți directorii ÎM au fost prezenți la începutul lucrărilor ședinței Consiliului municipal 

Bălți, care este motivul lipsei directorului la ora 12.55, nu se știe,  

- dlui, ca și dl Iordan, vrea să cunoască ce s-a întreprins pentru a depăși iregularitățile 

depistate, la ce etapă se află procesul de investigație la CNA, 

- dlui este curios să afle pe ce familii au fost cheltuite milioane lei pentru odihna membrilor 

săi în Cipru, etc., din contul ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți”, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus ca directorul  ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți” să prezinte un raport detaliat despre 

starea economico-financiară a întreprinderii, să se expună dacă sunt de acord cu cifrele indicate în 

acest act, să menționeze ce acțiuni au fost întreprinse în perioada dată, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că conducerea ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți” s-a adresat către organele de 

urmărire penală, dar pînă în prezent n-a parvenit nici un răspuns, nu sunt stabelite persoanele ce au 

săvîrșit fraudele financiare etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că consilierul este în drept să solicite prezentarea informației de către 

directorul ÎM, la unele din ședințe. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că dlui cere iertare pentru absența directorului ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți”, 

că toți consilierii municipali vor primi răspunsuri la întrebările expuse în cadrul discuției. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A solicitat ca în informația directorului să găsească oglindire informația privind 

neutilizarea mijloacelor fixe, bunurilor procurate în cadrul grantului, cu prezentarea propunerilor 

privind modalitatea de utilizare/ transmitere/ vînzare a lor, deoarece se vorbește de o sumă 

echivalentă de 5-6 mln.lei., etc. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A făcut o replică că: 

- în cadrul ședinței precedente a consiliului municipal s-a perfectat o adresare către 

Ministerul finanțelor, unde s-a expus mecanismul de primire a bunurilor care n-au fost 

utilizate în procesul tehnologic, cu descriere a însuși mecanismului de obținere a grantului, 

prin intermediul Ministerului ecologiei,  

- mijloacele financiare n-au fost transferate ÎM ”Regia Apă - Canal - Bălți”, 

- actualmente, Consiliul municipal solicită suportul Ministerului finanțelor pentru a depăși 

situația creată, deoarece bunurile date nu pot fi folosite de către ÎM ”Regia Apă - Canal - 

Bălți” în procesul tehnologic, etc. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a lua act de prescripția Inspecției financiare RM. 

 



22.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind mecanismul de  

   implementare a proiectului ”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

Raportor - Ludmila Derevenco - secretarul comisiei privind inplementare a 

proiectului ”Bugetul civic în mun. Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. p), z1
) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 

privind administraţia publică locală, Legea RM nr. 239-XVI din 13.11.2008 privind transparenţa 

în procesul decizional, Legea RM nr. 982-XIV din 11.05.2000 privind accesul la informaţie,  

Hotărârea Guvernului RM nr. 967 din 09.08.2016 „Cu privire la mecanismul de consultare 

publică cu societatea civilă în procesul decisional», decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 13/31 din 

14.12. 2017 ”Cu privire la iniţierea consultării publice a proiectului deciziei CMB „Cu privire la 

aprobarea mecanismului de implementare al proiectului Bugetul civic în mun. Bălţi”, dispoziţia 

primarului mun. Bălţi nr. 472 din 28.12.2017 “Cu privire la aprobarea mecanismului de  

implementare al proiectului Bugetul civic în municipiul Bălţi” și ţinând cont de sugestiile primite 

în timpul consultărilor  publice pe marginea proiectului,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă Regulamentul privind mecanismul de implementare a proiectului ”Bugetul civic 

în municipiul Bălţi”, conform anexei nr. 1. 

2. Se aprobă componenţa comisiei pentru implementarea proiectului ”Bugetul civic în  

municipiul Bălţi”, conform anexei nr. 2. 

3. Se aprobă principalele etape ale implementării proiectului în anul 2018,  conform anexei nr. 

3. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate  pentru drept şi disciplină, pentru gospodărie municipală, administrarea 

bunurilor şi protecţia mediului, pentru educaţie, protecţia socială,sănătate publică, pentru 

activități economico-financiare. 

 



AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

23.S-A EXAMINAT:”Cu privire la premierea dnei Lilia SAVA cu premiul unic”. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A întrebat dacă funcția de viceprimar este identică cu cea de secretar al Consiliului 

municipal? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A întrebat ce are în vedere dl consilier? 

A răspuns că: 

- premierea viceprimarului se face în baza deciziei consiliului municipal, deoarece este 

funcție de demnitate publică, iar a secretarului în baza dispoziției primarului, deoarece este 

funcționar public,  

- anterior a fost adoptată decizie, prin care consiliul stabilește sumele premiului unic 

persoanelor cu funcție de demnitate publică, etc. 

A solicitat ca primarul interimar să examineze posibilitatea premierii funcționarilor publici cu 

ocazia sărbătoririi mondiale a femeilor – 8 martie. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că: 

- problema dată a fost soluționată, din mijloace financiare economisite femeile din cadrul 

Primăriei mun. Bălți vor primi premiu,  

- dlui a vrut să facă o surpriză, a accentuat că premiul va fi alocat numai femeilor, și nu 

consilierilor, viceprimarilor – bărbaților, cum se făcea anterior. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat despre ce sumă se vorbește, care a fost suma economisită, dlui crede că se 

vorbește numai pentru anul 2018 și din ce sursă? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A  răspuns că: 

- economia este constituită din contul mijloacelor disponibile: funcții vacante, concedii 

medicale, etc.  

- suma poate fi numită de către Direcția evidență contabilă, Direcția Învățămînt, Tineret și 

Sport, Secția cultură, Direcția Generală Financiar-Economică, Direcția Asistență Socială și 

Protecția Familiei, deoarece fiecare unitate are statut de persoană juridică,  

- suma poate fi de aproximativ 50-60 mii lei. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 



A solicitat informația dacă personalul didactic va fi premiat cu prilejul sărbătorii de 8 

martie. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că anul trecut primarul mun. Bălți dl Renato Usatîi a felicitat toate doamnele din 

cadrul Primăriei mun. Bălți, consilieri, etc. cu prilejul acestei sărbători, dar, cu regret, nu toți 

consilieri bărbați au participat la acest eveniment. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus de a face o felicitare în comun, toți consilieri bărbați.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 
 

În conformitate cu art. 14 alin. (3) din Legea nr. 436 din 28.12.2006 privind administraţia 

publică locală, art. 8 alin. (2) și alin. (21) din Legea nr. 355 din 23.10.2006 cu privire la sistemul 

de salarizare în sectorul bugetar, art. 111 din Codul Muncii al RM, precum și în legătură cu ajunul 

zilei de sărbătoare nelucrătoare 8 martie – Ziua internațională a femeii, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se premiază dna Lilia Sava, viceprimar al municipiului Bălți, cu premiul unic în mărime de 

1 (un) salariu de funcţie din contul mijloacelor de economie prevăzute la fondul de salarizare 

pentru anul curent, în legătură cu ajunul zilei de sărbătoare nelucrătoare 8 martie – Ziua 

internațională a femeii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –25,  Contra – 0,  S-au abţinut – 3.  

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că în sală a apărut directorul ÎM Regia ”Apă-Canal-Bălți”. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că dna cunoaște că astăzi în ordinea de zi a fost pusă în discuție prescripția 

Inspecției financiare. 

A întrebat dacă dna poate să răspundă la unele întrebări: care este starea economică a 

întreprinderii, care este suma datoriilor, ce se întreprinde de conducerea ÎM pentru a depăși 

iregularitățile depistate, în cazul dacă informația dată nu este, a solicitat prezentarea ei la ședința 

ulterioară a consiliului municipal. 

A menționat că în luna ianuarie a fost eliberat dl Sergiu Rusu, adjunctul directorului, dlui a 

solicitat temeiul eliberării, deoarece după opinia dlui este un specialist bun, care eficient a 

gestionat întreprinderea. 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți”. 

 A răspuns că: 

- informația amplă va fi prezentată la ședința ulterioară a consiliului municipal,  

- dl Rusu a fost angajat la serviciu cu un termen de probă,  pe care nu l-a trecut, deoarece n-

au fost atinse sarcinile puse de  către directorul întreprinderii, Consiliul de administrație pe 

parcurs de trei - patru luni.  



 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat în formă de replică: 

- că dlui a activat doar trei luni, 

- dlui căuta mecanisme de depășire a situației create, 

- dlui n-a avut suport de la director, 

- că întreprinderea, avînd astfel de datorii, obligațiuni față de Ministerul finanțelor, urmează 

să fie gestionată eficient, 

- eliberarea dlui Rusu este lipsită de înțelepciune, fără argument și fără respectarea 

legislației, etc. 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți”. 

 A răspuns că directorul va stabili ce este și ce nu este lipsit de înțelepciune. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A făcut o remarcă că nu este corect în cadrul ședinței a numi acțiunile directorului lipsite 

de înțelepciune, în prezența mass-mediei, în special, pe o femeie. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că n-a numit persoana, dar acțiunile. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- în cazul cînd acțiunile sunt lipsite de gîndire, înseamnă că sunt luate de persoane fără 

gîndire, lipsite de înțelepciune, etc.  

- fiecare manager: este responsabil de activitatea întreprinderii și conștient selectează 

cadrele necesare, conform competenței, pentru a nu crea precedent, cum a fost situația 

anterioară la întreprinderea dată. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A întrebat dacă în  procesul activității au fost eliberate persoane cu studii inginerești, cu 

indicarea concretă a următoarelor: numele de familie, funcția deținută, temeiul eliberării, și, în caz 

de primire la o funcție vacantă a altei persoane, de indicat numele de familie, studiile, funcția 

deținută. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A repetat că dlui a solicitat ca în informația directorului să găsească oglindire informația 

privind neutilizarea mijloacelor fixe, a bunurilor procurate în cadrul grantului, cu prezentarea 

propunerilor privind modalitatea de utilizare/ transmitere/ vînzare a lor, deoarece se vorbește de o 

sumă echivalentă de 5-6 mln.lei., care nu poate fi utilizată pe teritoriul mun. Bălți, etc. 

A solicitat de la consilieri de a se orienta în expunerile sale, fără a ofensa persoanele. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că în cazul dacă dlui a ofensat directorul ÎM, dlui își cere iertare, dar dlui 

consideră că acțiunile directorului sunt incorecte. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că pînă la numirea în funcție de director a dnei Zubenina Irina, pierderile de 

apă au constituit 40%, care este % în prezent - mai mic sau mai mare? 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia ”Apă-Canal-Bălți”. 

A răspuns că la moment cînd dna a început să activeze la întreprindere, pierderile 

constituiau 68%, dar nu 40%, în prezent pierderile constituie 52%. 



 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că: 

- pierderile puteau fi și mai mici, în cazul dacă activitatea dispeceratului ar fi fost mai 

eficientă,  

- sunt cazuri cînd apa curge două-trei zile fără să se întreprindă careva acțiuni. 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți”. 

A solicitat operarea cu date concrete și nu eronate, a întrebat unde a curs apa trei zile. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A răspuns că directorul poate să găsească numele de familie după registru din despecerat. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că dlui are o altă viziune față de activitatea ÎM ”Regia ”Apă-Canal-Bălți”, 

care operativ își desfășoară acțiunile, a dat exemple cum este gestionată întreprinderea. 

 

Cimili Eduard, consilier, PP ”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat: 

- ce acțiuni se întreprind pentru a duce evidența utilizării apei, pierderilor la întreprinderi, 

agenți economici,  

- cum sunt verificate datele contorului, etc. 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți”. 

A răspuns că: 

- practic probleme nu sunt,  

- problemele apar cu agenți economici ce sunt utilizatori ai propriilor sonde de alimentare cu 

apă.  

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că în cadrul ședinței cu conducătorii întreprinderilor comunale a fost 

menționat că: 

- lucrătorii ÎM ”Regia”Apă-Canal-Bălți” au acces limitat la întreprinderile ”Floarea 

Soarelui”, ”Incomlac”, ”Combinatul de pîine”, ”Barză albă”,  

- nu au acces la datele contorului, etc. 

A familiarizat consilierii că se va desfășura o ședință cu participarea conducerii ÎM Regia 

”Apă-Canal-Bălți”, SRL ”Gloring Inginering”, unde se va pune în discuție problema contoarelor, 

etc. 

A întrebat dacă există acces la întreprinderile date? 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia ”Apă-Canal-Bălți”. 

A răspuns că: 

- în cazul cînd întreprinderea are sonde personale, accesul este limitat, iar în cazul cînd 

contoarele sunt amplasate pe conductele municipale accesul este nelimitat,  

- este elaborat un grafic privind verificarea datelor de pe contor, care este respectat,  

- în cazul cînd datele sunt verificate în afara graficului, accesul este oferit conform  

înțelegerilor telefonice,  

- în prezent, contoarele mari nu sunt disponibile,  

- întreprinderile au fost preîntîmpinate privind necesitatea de a le procura, conform 

prescripției, care la rîndul său vor fi procurate pînă la finele lunii martie, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 



A menționat că, conform declarațiilor dlui Golberg, în municipiu se fură pînă la 3 mii litre 

de apă în lună, etc. 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM Regia ”Apă-Canal-Bălți”. 

A întrebat de ce dl Golberg nu caută împreună cu ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți” apa care 

este furată? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A întrebat dacă dl Golberg este în sală? 

 

Topolnițkii Oleg, consilier. 

A întrebat dacă întreprinderea monitorizează săpăturile efectuate, aducerea lor în starea 

inițială? A dat exemplu cum au fost efectuate lucrările la intersecția străzilor M. Sadoveanu-

Hotinului, etc. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”. 

A menționat că săpăturile au fost efectuate de către SA”Red-Nord”. 

 

24.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea dnei P. Cucurudzeac din  

   20.12.2017”. 

Raportor - Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A propus de a indica în adresare că ”Fondul municipal de susținere socială a populației 

Bălți a fost lichidat din data de 08.02.2018, conform deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/1 din 

08.02.2018 ”Cu privire la lichidarea Fondului Municipal de Susținere Socială a Populației Bălți”. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul adresării, ținînd cont de amendamentele secretarului Consiliului 

municipal,  

... Urmare a adresării cu nr. C-2356/23 din 20.12.2017 privind adresarea dnei Pelagheia 

Cucurudzeac, Vă comunică că cererea a fost examinată la ședința a V extraordinară a Consiliului 

mun. Bălți din 22.02.2018, în conformitate cu art. 27, 53 din Regulamentul-cadru privind 

constituirea și funcționarea Consiliilor locale și raionale, aprobat prin Legea RM nr. 457-XV din 

14.11.2003 și art. 14 din Legea privind administraţia publică locală  nr. 436-XVI  din 28.12.2006.  

Reieșind din rezultatul examinării cererii s-a propus de a respinge, ținînd cont de faptul că  

conform art. XIII din Legea nr. 288 din 15.12.2017 cu privire la modificarea și completarea unor 

acte legislative (Monitorul oficial al Republicii Moldova, 2017, nr. 464-470, art. 808) au fost 

efectuate o serie de modificări şi completări esenţiale în Legea Fondului  de Susţinere Socială a 

Populaţiei nr. 827-XIV din 18 februarie 2000 (Monitorul oficial al Republicii Moldova, 2017, nr. 

65-67, art.460); Fondul municipal de susținere socială a populației Bălți a fost lichidat din data de 

08.02.2018 conform deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/1 din 08.02.2018 ”Cu privire la 

lichidarea Fondului Municipal de Susținere Socială a Populației Bălți”.  



Concomitent, informăm că pe parcursul anului 2017 dna Pelagheia Cucurudzeac a beneficiat 

de ajutor material în sumă de 600 lei, conform deciziei Consiliului de admistrației № 1 din 

26.01.2017.  

Astfel, reieșind din cele relatate mai sus cererea depusă de dna Pelagheia Cucurudzeac se 

respinge ca nefondată.  

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

25.S-A EXAMINAT:”Cu privire la numirea dlui V. Batîr în funcție de director al IMSP ”Centrul  

   medicilor de familie” mun. Bălți”. 

Raportor – Vitalii Balan - șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că doi 

membri au votat ”pro”, cinci ”s-au abținut”, astfel, proiectul de decizie n-a fost avizat. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a menționat că în 

procesul de votare consilierii s-au abținut de la procesul de votare. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a menționat că în 

procesul de votare consilierii s-au abținut. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A întrebat că pentru dlui nu este clar de ce se examinează repetat chestiunea dată, a 

solicitat explicații de la Direcția juridică. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că: 

- chestiunea dată a fost examinată la ședința anterioară,  

- proiectul de decizie n-a suplinit numărul necesar de voturi și a fost transmis Direcției 

juridice,  

- în baza notei de serviciu a fost inclus din nou în ordinea de zi, în baza titlului executoriu în 

scopul adoptării deciziei,  

- în baza notei de serviciu primarul interimar a inclus prezentul proiect de decizie în ordinea 

de zi,  

- pînă în prezent titlul executoriu nu este executat, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că pentru dlui nu este clară situația creată. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 



 A răspuns că proiectul de decizie a fost supus examinării conform legislației, pentru a 

respecta procedura, astfel, se va proceda pînă la adoptarea deciziei. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 

- dlui crede că proiectul de azi nu va fi votat, 

- din bugetul municipal vor fi alocate mijloace financiare adăugător,  

- dlui va vota pentru proiectul de decizie,  

- solicită de a reflecta procesul de votare în procesul-verbal. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat dacă hotărîrea a fost atacată în instanța de judecată? 

 

 Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că: 

- hotărîrea a fost atacată în Curtea de Apel,  

- a fost atacat și titlul executoriu, 

- hotărîrea definitivă nu există. 

 

Frecauțan Boris, consilier, PP ”Partidul Nostru”. 

A propus de a se reîntoarce la examinarea acestei chestiuni după ce se va expune instanța 

de judecată. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că la ziua de azi nu există o decizie definitivă față de stoparea executării titlului 

executoriu. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că: 

- au fost cazuri cînd consiliul municipal n-a executat titlurile executorii și bugetul municipal 

a fost nevoit să restituie costurile aferente, restabilirea în funcție,  

- astăzi, dlui vrea să preîntîmpine consilierii să nu primească decizii pripite,  

- dlui va vota pentru proiectul de decizie,  

- solicită reflectarea în procesul-verbal, etc. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că azi și nici altă dată dnei nu va vota pentru candidatura dată, deoarece nu îi 

acordă vot de încredere. 

A propus de a trece la procesul de votare. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

AU VOTAT: 

Pro –6 (inclusiv: Iordan Serghei, Buceațchi Pavel),  Contra – 2,  S-au abţinut – 20.  

 

26.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea  

ÎM ”Gospodărie locativ-comunală Bălți” cu drept de gestiune economică la 

bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară în gestiune 

economică ÎM ”Direcția relații și construcții drumuri Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 



 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul deciziei.  

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea privind administraţia 

publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea privind decentralizarea administrativă 

Nr. 435-XVI din 28.12.2006; art. 9, art. 10 din Legea privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale Nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări şi completări ulterioare; 

conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra 

Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia 

Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării ÎM «Gospodărie locativ-

comunală Bălţi» nr. 11/397-01 din 21.02.2018 şi deciziei comisiei privind administrarea 

patrimoniului public al mun. Bălţi (proces-verbal nr. 2 din 21.02.2018), - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM «Gospodărie locativ-comunală Bălţi» să efectueze returnarea din 

administrarea cu drept de gestiune economică la bilanţul primăriei mun. Bălţi proprietății 
municipale, cu transmiterea ulterioară în administrare ÎM «Direcţia reparaţii şi construcţii 

drumuri Bălţi» cu drept de gestiune economică şi atribuirea în domeniul public, şi anume 

110 unităţi de tomberoane din oţel pentru colectarea deşeurilor menajere solide EN 840-2. 

2. Primăria mun. Bălţi în comun cu ÎM «Gospodărie locativ-comunală Bălţi» și ÎM  «Direcţia 

reparaţii şi construcţii drumuri Bălţi», să instituie comisiile de primire-predare a bunurilor şi 

să asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor 

documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare şi să prezinte actele de 

predare-primire a proprietăţii municipale spre aprobare primarului interimar al municipiului 

Bălţi. 

3. Primarul interimar municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare; 

3.2. să semneze cu ÎM «Gospodărie locativ-comunală Bălţi» şi ÎM «Direcţia reparaţii şi 

construcţii drumuri Bălţi» acorduri adiţionale de modificarea şi completarea Contractelor 

privind administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

27.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea  



ÎM ”Amenajarea teritoriului și spații verzi Bălți” cu drept de gestiune 

economică la bilanțul primăriei mun. Bălți , cu transmiterea ulterioară în 

gestiune economică ÎM ”Direcția reparații și construcții drumuri Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că nu participă în procesul de votare, deoarece este în conflict de interes. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A solicitat prezentarea informației ce s-a întîmplat cu containerele procurate de către ÎM 

”GLC Bălți”,  etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că se transmit 110 containere de la ÎM ”GLC Bălți”,  etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A întrebat dar unde sunt celelalte containere? 

 

Parascan Tatiana, director, ÎM ”GLC Bălți”. 

 A menționat că: 

- dl Buceațchi Pavel a întrebat despre 425 containere procurate de către ÎM ”GLC Bălți” în 

2013, costul cărora este de peste 2mln 500 mii lei, 

- acestea containere în 2013 au fost transmise în același an către SRL ”Terra Cleaning” 

pentru întreținere și deservire a cetățenilor,  

- după ce serviciul a fost transmis în cesiune de la SRL ”Terra Cleaning” agentului 

economic SRL ”Salubrity Solutions”, 415 containere erau transmise în gestiune economică 

SRL ”Salubrity Solutions”, 

- conform documentelor de evidență contabilă, containerele trebuia să se afle în evidență la 

ÎM ”GLC Bălți”,  

- containerele n-au fost luate la evidență, nu s-au fixat numerele de inventariere pe ele, n-a 

fost indicată amplasarea lor,  

- în prezent, de problema dată se ocupă CNA, etc. 

- a avut loc inventarierea bunurilor, de la SRL ”Salubrity Solutions” s-a solicitat informația 

privind amplasarea containerelor pe teritoriul mun. Bălți,  

- SRL ”Salubrity Solutions” a putut confirma doar posesia a 124 de containere pe teritoriul 

mun. Bălți, etc., 

- Astăzi, se vorbește desre 110 containere care au fost primite în luna octombrie pentru alte 

scopuri, colectarea gunoiului stradal. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că: 

- chestiunea dată se află la examinare în CNA din 2014-2015,  



- în 2013 containere au fost transmise gratis SRL ”Salubrity Solutions”, cu acordul 

Consiliului de administrație,  

- nu se știe unde au fost consilierii cînd s-au transmis containerele,  

- consilierii trebuia să se revolte cînd se adopta astfel de decizie, 

- astăzi consilierii strig/se revoltă, dar, cu regret, nu sunt auziți, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A răspuns că, fiind în calitate de consilier, dlui n-a știut nimic despre acțiunile date. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că: 

- toate acțiunile au fost dezvăluite odată cu venirea în funcție de primar a dlui Renato Usatîi,  

- nimeni nimic n-a știut, dar fărădelegile se organizau,  

- pînă în prezent, consiliul n-a fost informat și nici nu va fi informat, deoarece este un interes 

pentru unele persoane, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier, PP ”Partidul Nostru”. 

A menționat că nu participă în procesul de votare, deoarece este în conflict de interes. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie, ținînd cont de amendamentele expuse de către dna 

Zincovscaia Galina.  

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea privind administraţia 

publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea privind decentralizarea administrativă 

Nr. 435-XVI din 28.12.2006; art. 9, art. 10 din Legea privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale Nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări şi completări ulterioare; 

conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra 

Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia 

Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării ÎM «Amenajarea 

teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» nr. 42 din 19.02.2018 şi deciziei comisiei privind administrarea 

patrimoniului public al mun. Bălţi (proces-verbal nr. 2 din 21.02.2018), - 

  

Consiliul municipаl Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» să efectueze returnarea din 

administrarea cu drept de gestiune economică la bilanţul primăriei mun. Bălţi proprietății 

municipale, cu transmiterea ulterioară în administrare ÎM «Direcţia reparaţii şi construcţii 

drumuri Bălţi» cu drept de gestiune economică şi atribuirea în domeniul public, conform 

anexei. 

2. Primăria mun. Bălţi în comun cu ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» și ÎM  

«Direcţia reparaţii şi construcţii drumuri Bălţi», să instituie comisiile de primire-predare a 

bunurilor şi să asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a 

tuturor documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare şi să prezinte 

actele de predare-primire a proprietăţii municipale spre aprobare primarului interimar al 

municipiului Bălţi. 

3. Primarul interimar municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare; 



3.2. să semneze cu ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi» şi ÎM «Direcţia 

reparaţii şi construcţii drumuri Bălţi» acorduri adiţionale de modificarea şi 

completarea Contractelor privind administrarea proprietăţii municipale cu drept de 

gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  Contra – 1,  S-au abţinut – 2.  

 

28.S-A EXAMINAT:” Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

Consiliului municipal Bălți ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind 

modul de selectare și numire a administratorului întreprinderii municipale”. 

Raportor – Maria Ciolan – șef al Serviciului resurse umane. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat dacă există astfel de regulament? Cine va perfecta? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că conform Legii privind transparența în procesul decizional, Hotărîrii 

Guvernului al RM cu privire la mecanismul de consultare publică cu societatea civilă în procesul 

decizional, în baza prezentei decizii ale Consiliului municipal va fi perfectată dispoziția primarului 

prin care sa va stabili cine va perfecta proiectul de decizie, va fi stabilită perioada de perfectare a 

anunțului, consilierii vor fi informați despre desfășurarea ședinței, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A solicitat includere în grupul ad-hoc a consilierilor Consiliului municipal. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 din Legea RM nr. 436 -XVI din 28.12.2006 privind administrația 

publică locală, Legea nr. 246 din 23.11.2017 cu privire la întreprinderea de stat și întreprinderea 

municipală,- 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se inițiază consultarea publică a proiectului deciziei Consiliului municipal Bălți ” Cu 

privire la aprobarea Regulamentului privind desfășurarea concursului de ocupare a funcției 

vacante de administrator al ÎM” prin metoda instituirii grupului de lucru ad-hoc. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălți va asigura : 



2.1. elaborarea proiectului deciziei Consiliului municipal Bălți ” Cu privire la aprobarea 

Regulamentului privind desfășurarea concursului de ocupare a funcției vacante de 

administrator al ÎM”, în termen de pînă la 19.03.2018; 

2.2. desfășurarea procedurii obligatorii de consultare publică prin metoda instituirii 

grupului de lucru ad-hoc în termen de pînă la 03.04.2018. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

29.S-A EXAMINAT:” Cu privire la examinarea adresării către Guvernul RM, Parlamentul RM”. 

 Raportor – Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul  

 comisiei consultative de specialitate pentru drept şi disciplină. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizului comisiei consultative de specialitate. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că dlui are cîteva propuneri: 

1. Guvernul RM poate să asigure ”asistență în soluționarea problemei privind recultivarea, 

asistență în identificarea unui teren”, nu poate Guvernul să negocieze careva acțiuni cu 

Compania ”Salubrity Solutions” SRL,  

2. ”aribuirea terenului” de substituit cu sintagma ”asistență în identificarea unui teren”, conform 

strategiei naționale, Guvernul poate înstrăina un teren anumit. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A solicitat de indicat în adresare unele perspective, cum ar fi: alocarea terenului și 

construcția uzinii de prelucrare a gunoiului, drept exemplu poate servi terenul din Zona economică 

liberă, deoarece acolo este planificată construcția uzinii de prelucrare a deșeurilor. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 Pentru soluționarea problemei trebuie de luat în considerație propunerile dlui Ghițu 

Vladimir, deoarece sunt mai raționale și va permite implicarea Guvernului RM. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

 A menționat că problema gunoiului din muicipiu nu se va hotărî prin prizma adresării, este 

necesar ca primarul interimar al mun. Bălți să solicite audiența prim-ministrului al RM, deoarece 

adresarea se va examina în termen de 15 zile, iar vizita este necesar de organizat urgent. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul adresării ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 



A supus votului propunerile expuse de  dl Ghițu Vladimir. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

Au menționat că propunerea dlui Buceațchi Pavel ține de altă problemă și nu este oportun 

de oglindit-o în adresarea dată.   

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că problema dată poate fi abordată de primarul interimar în cadrul 

convorbirilor cu prim-ministru al RM. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că va întreprinde toate acțiunile pentru a fi primit în audiență de către prim-

ministru, dar dlui crede că și consilierii municipali pot participa la soluționarea problemei date, 

făcînd parte din regimul actual. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

A menționat că politica trebuie lăsată, astăzi primarul interimar duce responsabilitate în 

fața locuitorilor, astfel de sintagme ca ”regimul actual” nu se poate de utilizat, ca regim, veniți și 

curățiți gunoiul. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A întrebat pe cine dlui a invitat să vină și să strîngă gunoiul?  

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

A solicitat de la dl Grigorișin cînd dlui va reprezenta mun. Bălți, să nu fie folosite astfel de 

sintagme. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că situația dată a fost creată de unii consilieri din sală cînd s-a dat în 

concesiune serviciul de salubrizare,  etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

A menționat că: 

- în trecut era altă situație,  

- concesionarul presta serviciile,  

- este o altă problemă că concesionarul nu și-a onorat atribuțiile,  

- problemele au apărut atunci cînd conducerea municipiului a vrut ”să îngroape în asfalt” 

conducerea Companiei,  

- atunci conducerea municipiului nici nu s-a gîndit că este necesar de perfectat o bază de 

date,  

- lipsește ruta de colectare a gunoiului, tehnica, personalul,  

- discuțiile din coluare cu concesionarii trebuie să fie lăsate într-o parte,  

- gunoiul trebuie să fie colectat, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că expunerile dlui Pavonschii sunt lipsite de temei, în municipiul există 

tehnică, sunt stabilite rutele de colectare a gunoiului, graficurile, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

A menționat și baza de date? 



 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că: 

- dl Povonschii știe punctele slabe,  

- municipiul Bălți nu va participa în acțiuni ilegale de procurare a bazei de date de la 

Compania ”Salubrity Solutions” SRL, care a solicitat 50 mil lei,  

- în prezent se lucrează cu baza de date,  

- în timpul apropiat locuitorii mun. Bălți vor primi bonurile de plată pentru achitarea  

serviciului de colectare a deșeurilor,  

- problema dată a fost examinată în cadrul ședinței fracțiuni, care există sau nu, dlui singur 

n-a știut unde a fost invitat, dar a informat cum vede soluționarea problemei, despre 

acțiunile ilicite a concesionarilor,  

- în soluționarea prezentei chestiuni dlui pleacă de la ”politică„ la fapte reale, etc. 

 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”. 

A propus în cazul cînd poligonul va fi închis pe data de 1 martie, toți consilierii să se 

implice în soluționarea problemei, inclusiv, să se deplaseze la poligon. A propus dlui Pavonschii 

să participe în acțiunile planificate. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, PCRM. 

A vorbit despre: 

- distrugerea ÎM ”GSA” de către partidul majoritar PP ”Partidul Nostru”, 

- distrugerea bazei de date a ÎM ”GSA” care putea fi restabilită,  

- decizii lipsite de sens, cînd nu s-au transmis în gestiune ÎM ”GSA” parcările auto, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că dl Pavonschii nu deține informație deplină: 

- baza de date a fost transmisă Companiei ”Terra Salubritate”,  

- parcările auto nu puteau să soluționeze problemele ÎM ”GSA” care a fost distrusă de 

regimul anterior, care în prezent achită doar datoriile. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A solicitat ca consilierii cu respect să se comporte unii față de alții, propunerea dlui nu 

trebuie să fie votată, este de ajuns doar să fie reflectată în proces-verbal, pentru a o examina ca o 

variantă în soluționarea problemei existente. 

 

Novicova Svetlana, directorul ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi». 

 A întrebat de ce Consiliul de administrație al ÎM ”GSA” n-a întreprins nimic ca lucrătorii 

întreprinderii date să primească salariile? 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că consilierii trebuie să pună întrebări, nu directorii ÎM. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că fiecare trebuie să poartă răspundere pentru acțiunile sale, inclusiv, pentru cele 

comise pînă în anul 2014. 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționat că sunt emoții, a supus votului proiectul adresării,  

...Consiliul municipal Bălți Vă aduce la cunoștință că Compania ”Salubrity Solutions” SRL sub 

pretextul recultivării și conservării poligonului intenționează să închidă acest obiect, începînd cu 

data de 01.03.2018, ceea ce se confirmă prin scrisoarea companiei sus-menționate nr. 01-03/13 din 



21.02.2018. Aceste intenții sunt îndreptate împotriva adminstrației publice locale din mun. Bălți și 

împotriva întregii comunități locale. 

În acest context, administrația publică locală a mun. Bălți propune cîteva variante de ieșire 

din situația creată: 

− asistență în soluționarea problemei privind recultivarea pe etape a poligonului orășenesc cu 

asigurarea accesului pentru depozitarea deșeurilor; 

− asistență în identificarea unui teren pentru deschiderea unui alt poligon de depozitare a 

deșeurilor; 

− examinarea variantelor de depozitare a deșeurilor municipale pe teritoriul altor poligoane 

din zona municipiului Bălți. 

În legătură cu cele menționate, administrația publică locală a mun. Bălți solicită să 

interveniți de urgență în soluționarea situației create în vederea neadmiterii și blocării evacuării 

deșeurilor menajere solide de pe teritoriul mun. Bălți. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

30.S-A EXAMINAT:”Întrebări și interpelări ale consilierilor”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A informat consilierii că în conformitate cu Legea pentru aprobarea Regulamentului-cadru 

privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, consilierii pot adresa întrebări, în 

scris sau oral, primarului şi secretarului Consiliului municipal, şefilor serviciilor publice locale, 

precum şi altor persoane cu funcţie de răspundere invitate la şedinţa consiliului. 

  A întrebat dacă sînt întrebări, interpelări, informații. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că pe str. Ștefan cel Mare și Sfînt, 178, lîngă întreprinderea ”KNAUF” se află 

un copac de 40-45 cm, care se oprește în firile liniilor de troleibuz, a solicitat defrișarea urgentă a 

copacului. 

 A menționat că, în luna decembrie au fost premiate unele colective liceale și gimnaziale 

din mun. Bălți, alții au fost impuși în avans să solicite mijloacele financiare, a întrebat care a fost 

suma economisirilor în aceste licee și gimnazii? Cînd celor care au luat avans li se vor restitui 

sumele financiare? 

 A menționat că drumul spre cimitirul nou se află într-o stare deflorabilă, mașinile și 

autobusele nu pot să se deplaseze, a solicitat repararea drumului. 
 

Buceațchi Pavel, consilier, membrul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că se adresează nu pentru prima dată, solicită examinarea și soluționarea 

problemei: 

- îmbarcarea ilicită a pasagerilor pe str. N.Iorga, stația magazinul ”METRO”, care poate crea 

pericol de accident,  

- staționarea a transportului de tonaj mare lîngă stația de alimentare ”LUKOIL” din str. 

N.Iorga, cercul Autogara, mașinile crează pericol de accident. 

A solicitat implicarea altor servicii. 
 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că întrebările abordate de către dlui și dl Iordan Serghei, dl Buceațchi Pavel vor 

fi examinate în cadrul ședunței de mîine a comisiei pentru asigurarea siguranței traficului rutier și 

controlul asupra activității transportului public pe teritoriul mun. Bălți. 

 



Iordan Serghei, consilier, PDM. 

  A menționat că pe data de 08.12.2017 a fost primită decizia privind primirea la balanța 

Primăriei mun. Bălți  din Fondul ”Renato Usatîi” a pavajului de la Autogară pînă la str. 1 Mai, pe 

data de 9.12.2017 dlui a trecut pe această porțiune de drum, în partea dreaptă, și a observat că 

lucrările n-au fost finalizate, a întrebat cine a participat la lucrările de primire, a solicitat 

efectuarea lucrărilor de reparație, ducerea lucrărilor pînă la final. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat dacă este posibil pentru ședința viitoare de prezentat informația cine este 

proprietarul terenului, în a cui proprietate se află havuzul?  A menționat că: 

- era o problemă de judecată,  

- havuzul din an în an degradează tot mai mult,  

- porțiunea de drum de la Centrul perinatologic se află într-o stare avariată, a întrebat cînd 

vor demara lucrările de reparație? 
 

Topolnițkii Oleg, consilier. 

A menționat că: 

- vrea să cunoască care este situația financiară a ÎM ”Termogaz Bălți”, ÎM ”Hotelul Bălți” în 

prezent, a solicitat prezentarea raportului,  

- s-a adresat cu interpelare de a repara str. Moskovei, str. Cahul – str. Kiev, str. Sadoveanu – 

str. Hotin, deoarece drumurile date sunt într-o stare critică, a propus de a îndrepta tehnica 

necesară pentru a soluționa problema, etc. 
 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”. 

A răspuns că gredarea nu va soluționa problema dată. 
 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP ”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că: 

- în cazul cînd fiecare conducător odată în an ar repara măcar o stradă, problema reparației 

străzilor ar dispărea,  

- în termen de doi ani nu pot fi reparate toate străzile,  

- dlui are o variantă de a lua un credit de a repara toate străzile, iar apoi de a-l restitui,  

- bugetul municipal nu poate soluționa toate cererile,  

- este necesar de schimbat apeductul, sistemul de canalizare, sistemul de scurgere a apei și 

numai apoi de reparat străzile, etc. 
 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat care va fi costul documentației de proiect pentru construcția sistemului de 

scurgere a apei pe str. Cahul, pentru a nu aștepta 30 de ani. 
 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A răspuns că proiectul pentru un km de drum costă 155 mii lei. 
 

Popenco Raisa, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului închiderea şedinţei a V-ea extraordinară a Consiliului municipal Bălţi din 

22.02.2018 şi i-a mulţumit pe cei prezenţi pentru participare. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Preşedintele şedinţei a V-ea  

extraordinare a Consiliului 

municipal Bălţi        Popenco Raisa 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 



Anexa nr. 1 

la procesul-verbal 

nr. V din 22.02.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a V-ea extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 22.02.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Balan Serghei 

3. Bînzari Igori 

4. Bondari Olga 

5. Buceațchii Pavel 

6. Ceaicovscaia Galina 

7. Cimili Eduard  

8. Cheptenari Vladimir 

9. Cudreașova Svetlana 

10. Dilion Diana 

11. Dobrogeanu Vasile 

12. Ghițu Vladimir 

13. Grădinaru Renata 

14. Grigorișin Nicolai 

15. Iordan Serghei 

16. Frecauțan Boris 

17. Lefter Marcel 

18. Marcoci Boris 

19. Pasat Dmitri  

20. Popenco Raisa 

21. Povonschii Vitalii 

22. Rojac Nina 

23. Șmulschii Ghenadie 

24. Șaric Oleg 

25. Șvarț Mihail 

26. Topolnițki Oleg 

27. Tuceac Boris 

28. Usatîi Alexandr 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Anexa nr. 2  

la procesul-verbal 

nr. V din 22.02.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a V-ea extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 22.02.2018 

 

 

 
1. Basistîi Igor  

2. Ciornîi Andrei 

3. Cojuhari Iuri 

4. Grițco Elena 

5. Lisnic Antoniu 

6. Rîbac Elena 

7. Oserbaeva Svetlana 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 


